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Protokół nr 41/2018 
z posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu 26 marca 2018 roku. 

 
 
Ad 1.  
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia (godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków 
komisji dokonała przewodnicząca komisji Finansowo-Gospodarczej Dorota Zasłonka. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka stwierdziła, że zostało osiągnięte kworum  
oraz, że obrady Komisji Finansowo-Gospodarczej są prawomocne. Na 12 radnych w chwili 
stwierdzania prawomocności komisji uczestniczyło w niej 9 radnych. W trakcie posiedzenia 
doszli kolejni radni (lista obecności radnych w załączeniu). Obrady komisji odbyły się w sali 
obrad Urzędu Miasta (pokój 229).  
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Artur Maruszczak – Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyna-Koźla ds. gospodarki 

przestrzennej i inwestycyjno-remontowej; 
2. Joanna Hariasz - Skarbnik Miasta. 
3. Monika Orpel-Śmigielska - Kierownik Biura Prawnego; 
4. Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz – Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  

i Planowania Przestrzennego; 
5. Beata Pierzchlewicz - Kierownik Wydziału Strategii, Rozwoju i Środków Pomocowych; 
6. Gabriela Helbin-Golasz - Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa; 
 
Ad 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka przedstawiła proponowany porządek obrad  
Komisji Finansowo-Gospodarczej: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu nr 40/18 z dnia 26 lutego 2018 r.  
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
 własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 
 1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny 
 Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego.  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
6. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poinformowała, że: 
w dniu 16.03.2018 r. wpłynęły do wprowadzenia do porządku obrad projekty uchwał: 
1)   w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera 

projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. ’’Wzrost jakości usług 
administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-Koźlu, Namysłowie, 
Prudniku” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 
2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18. 

2)   projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z 
budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  
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w dniu 19.03.2018 r. wpłynęły do wprowadzenia do porządku obrad projekty uchwał: 
3)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  

Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ”Udział Młodzieżowej Orkiestry 
Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach 
odbywających się na terenie Europy w roku 2018.”; 

4)  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018; 
5) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2018-2032. 
w dniu 26.03.2018 r. wpłynęły do wprowadzenia do porządku obrad: 
6) autopoprawka do projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok 2018; 
7) autopoprawka do projektu uchwały WPF: 
8) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Miejski Zakład Cmentarny 

w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 
miasta; 

9) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 r.  w wysokości 200 000,00 zł 
Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na współfinansowanie zadania pn. 
,,Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 423 na odcinku od km 45+300 do km 46+229 w m. 
Kędzierzyn-Koźle”.  

 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poddała pod głosowanie uzupełniony porządek 
obrad.  
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie uzupełnionego porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0 NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Ewa Czubek, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Dorota Zasłonka Grażyna Radka, Dorota Mrówka, Witold Rusak, Tomasz Scheller,  
NIEOBECNI (2) 
Adam Oczoś, Andrzej Kopeć,  
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza pozytywnie (10 głosów ,,za") przyjęła uzupełniony 
porządek obrad do realizacji. 
 
porządek posiedzenia Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
po zmianach przedstawia się następująco: 
3. Przyjęcie protokołu nr 40/18 z dnia 26 lutego 2018 r.  
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 

własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 
1049/17, 1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny 
Kłodnica przy ul. Józefa Chełmońskiego.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. 
’’Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-
Koźlu, Namysłowie, Prudniku” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie zasad i trybu 
udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  
Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ”Udział Młodzieżowej Orkiestry 
Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach 
odbywających się na terenie Europy w roku 2018”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu 
budżetowego Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu miasta. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 r.  w 
wysokości 200 000,00 zł Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na 
współfinansowanie zadania pn. ,,Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 423 na odcinku od 
km 45+300 do km 46+229 w m. Kędzierzyn-Koźle”.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 wraz z   
autopoprawką. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 wraz z autopoprawką. 

 
Ad 3. 
Przyjęcie protokołu nr 40/18 z dnia 26 lutego 2018 r.  
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poinformowała, że protokół zostały wysłany 
wszystkim radnym na pocztę elektroniczną, nikt nie wniósł uwag, wobec powyższego 
poddała pod głosowanie protokół nr 40/18 z dnia 26 lutego 2018 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu nr 40/18 z dnia 26 lutego 2018 r.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0 NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Ewa Czubek, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Dorota Zasłonka Grażyna Radka, Dorota Mrówka, Witold Rusak, Tomasz Scheller,  
NIEOBECNI (2) 
Adam Oczoś, Andrzej Kopeć,  
 
Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 40/18 (10 głosów ,,za"). 
 
Ad 4. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 1049/17, 
1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Kłodnica przy 
ul. Józefa Chełmońskiego (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie. 
 
Radny Ryszard Masalski poinformował, że jest przeciwny sprzedaży tych działek, kawałek po 
kawałku. Zapytał dlaczego działki są sprzedawane.  
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Artur Maruszczak, Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyna-Koźla ds. gospodarki 
przestrzennej i inwestycyjno-remontowej wyjaśnił, że informował już wcześniej, że działki 
będą systematycznie sprzedawane, jak zostaną przygotowane wyceny. Dodał, że z działek nie 
ma dostępu do rzeki Odry. Gmina sprzedaje nieruchomości, aby finansować wydatki.  
 
Wobec wyczerpania dyskusji Przewodnicząca Komisji Dorota Zasłonka poddała  pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, składającej się z działek nr 1049/16, 1049/17, 
1049/18 i 1049/19 k.m. 7, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Kłodnica przy 
ul. Józefa Chełmońskiego. 
 
Radny Andrzej Kopacki zgłosił problem techniczny z tabletem, oddał głos przez podniesienie 
ręki.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Ewa Czubek, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Grażyna 
Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka, Andrzej Kopacki. 
PRZECIW (1) 
Ryszard Masalski 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów:  
10 głosów ,,za" ,  
1 głos ,,przeciw", 
głosów ,,wstrzymujący się" nie było, 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 5. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i realizacji projektu pn. 
’’Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, Kluczborku, Kędzierzynie-
Koźlu, Namysłowie, Prudniku” w ramach Działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza 
Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-IP.01-00-001/18 (projekt uchwały 
stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie, wobec braku 
chętnych do dalszej dyskusji, poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na przystąpienie Gminy Kędzierzyn-Koźle w roli Partnera projektu do przygotowania i 
realizacji projektu pn. ’’Wzrost jakości usług administracyjnych w Dzierżoniowie, 
Kluczborku, Kędzierzynie-Koźlu, Namysłowie, Prudniku” w ramach Działania 2.18 
Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 konkurs nr POWR.02.18.00-
IP.01-00-001/18. 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Adam Oczoś, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dorota Mrówka 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów:  
10 głosów ,,za" ,  
1 głos ,,wstrzymujący się"  
głosów ,,przeciw" nie było, 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Ad 6. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie zasad i trybu udzielania 
dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na finansowanie lub dofinansowanie 
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej (projekt uchwały 
stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie, wobec braku 
chętnych do dalszej dyskusji, poddała pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę 
w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Kędzierzyn-Koźle na 
finansowanie lub dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota 
Zasłonka. 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie (11  głosów ,,za") zaopiniowała 
ww. projekt uchwały. 
 
Ad 7. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  
Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. ”Udział Młodzieżowej Orkiestry Dętej 
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Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu w koncertach odbywających się 
na terenie Europy w roku 2018” (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie, wobec braku 
chętnych do dalszej dyskusji, poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego na realizację zadania pn. 
”Udział Młodzieżowej Orkiestry Dętej Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Kędzierzynie-
Koźlu w koncertach odbywających się na terenie Europy w roku 2018”. 
 
Wyniki głosowania  
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota 
Zasłonka 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie (11  głosów ,,za") zaopiniowała 
ww. projekt uchwały. 
 
Ad 8. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu 
budżetowego Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych do budżetu miasta (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. 
protokołu). 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie, wobec braku 
chętnych do dalszej dyskusji, poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwolnienia 
samorządowego zakładu budżetowego Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu z 
obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu miasta. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Ryszard Masalski, 
Dorota Mrówka, Adam Oczoś, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota 
Zasłonka 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
 Komisja Finansowo-Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie (11  głosów ,,za") zaopiniowała 
 ww. projekt uchwały. 
 
Ad 9. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 r.  w 
wysokości 200 000,00 zł Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na współfinansowanie 
zadania pn. ,,Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 423 na odcinku od km 45+300 do km 
46+229 w m. Kędzierzyn-Koźle” (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
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Przewodnicząca Komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie. 
 
Radna Dorota Mrówka zapytała jaki i gdzie jest to obszar. 
 
Wyjaśnień udzielił Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak, poinformował, że w 
zeszłym roku Gmina Kędzierzyn-Koźle współfinansowała pierwszą część inwestycji czyli 
modernizację obszaru drogi w okolicy łącznika do Portu. Obecnie zaplanowano wykonanie 
dalszego ciągu drogi w kierunku do ul. Elewatorowej, na które Gmina Kędzierzyn-Koźle 
przekaże dofinansowanie w wysokości 200 000,00 zł Województwu Opolskiemu z 
przeznaczeniem na współfinansowanie zadania.  
 
Radny Adam Oczoś zapytał, czy przewiduje się remont pod wiaduktem, gdyż kanalizacja i 
odwodnienie w tym miejscu jest kiepskie, po większych opadach zbiera się tam woda, która 
wymaga wypompowania przez strażaków. Firma która przeprowadzała remont al. Jana Pawła 
II też pożałowała dwóch centymetrów asfaltu, co spowodowało, że są tam uskoki. Czy przy 
odbiorze zwrócono uwagę na jakość wykonywanych usług.  
 
Wyjaśnień udzielił Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak dodał, że jest duży problem 
z odwodnieniem pod wiaduktem. Przy odbiorze będą szczególnie zwracać uwagę na jakość 
wykonania tego odcinka.  
 
Radny Ryszard Masalaki dodał, że zadanie własne Województwa Opolskiego, będzie  
współrealizowane za środki własne Gminy, to oznacza, że będzie to kosztem własnych zadań 
Gminy, bo jeżeli Gmina dofinansuje zadanie w kwocie 200 000,00zł, to nie wyda tej kwoty 
na zadania własne gminy, które są liczne i przez wiele lat nie są realizowane. Uważa, że 
kosztem remontu chodnika Tuwima/Szkolna dofinansowuje się nie własne zadanie Gminy. 
Jest przeciwny temu dofinansowaniu. Dodał, że nie protestował kiedy Gmina Kędzierzyn-
Koźle finansowo wspierała Województwo przy budowie wałów przeciwpowodziowych. 
Uważa, że dofinansowując zadania dla Województwa przekazuje się informację, że Gmina 
Kędzierzyn-Koźle jest dobrym płatnikiem dla innych, ale nie dla samego siebie.  Uważa, że 
wszyscy radni wyważają na to zgodę, a nie ma pieniędzy na chodnik w Blachowni.  
 
Radna Grażyna Radka ad vocem wyjasniła, że przy drogach wojewódzkich i gminnych 
mieszkają mieszkańcy Gminy Kędzierzyn-Koźle. Uważa, że nie można się sugerować takimi 
kategoriami jak przedstawił przedmówca. 
 
Radny Ryszard Masalaki dodał, że chce zwrócić uwagę, że chodnikiem Tuwima/Szkolna 
chodzą przede wszystkim mieszkańcy osiedla, czyli mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla  
a drogami jeżdżą wszyscy.  
 
Wobec wyczerpania dyskusji przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poddała pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2018 r.  w wysokości 
200 000,00 zł Województwu Opolskiemu z przeznaczeniem na współfinansowanie zadania pn. 
,,Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 423 na odcinku od km 45+300 do km 46+229 w m. 
Kędzierzyn-Koźle”   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Dorota Mrówka, Adam 
Oczoś, Grażyna Radka, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka 
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PRZECIW (1) 
Ryszard Masalski 
NIEOBECNI (1) 
Andrzej Kopeć 
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów:  
10 głosów ,,za" ,  
1 głos ,,przeciw", 
głosów ,,wstrzymujący się" nie było, 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały 
 
Ad 10. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 wraz  
z   autopoprawką (projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu). 
 
Przewodnicząca Komisji Dorota Zasłonka otworzyła dyskusję w sprawie. 
 
Ryszard Masalski zapytał o zapis dotyczący spadku, gdzie znajduje się lokal, w jakim jest 
stanie, jest przeciwny dziedziczeniu spadków przez Gminę. Czy lokal jest pusty. Uważa, że 
gmina powinna odrzucić ten spadek.  
 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że Gmina jako spadkobierca musi zapłacić 187 000,00 zł 
wierzycielom, gmina dziedziczy spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu należące do 
RSM Chemik.  
 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że dziedziczenie spadku jest ustawowym 
obowiązkiem Gminy. Szczegółowo wyjaśniła zasady przyjmowania spadku dodała, że Gmina 
dziedziczy spadek do kwoty ustalonej w spisie inwentarza. Gmina zgodnie z przepisami musi 
taki spadek przyjąć. A odpowiada jedynie do wartości kwoty ustalonej w spisie inwentarza. 
To Gmina musi sporządzić czynny spis inwentarza. 
 
Ryszard Masalski uważa, że zapis jest nie konstytucyjny, powinno się zakwestionować 
konstytucyjność tego zapisu, a nie w pokorze przyjmować spadek, gdyż przepis tak nakazuje.  
Zaproponował w projekcie autopoprawki do budżetu miasta dokonać zmianę o kwotę 
187 000,00, zaproponował wykreślenie tej kwoty (przeznaczonej na spadek), a projekcie do 
budżetu miasta proponuje zmniejszyć przychody na § 950 o kwotę 155 000,00 zł i skreślić 
zadanie wykonanie remontu budynku Urzędu Miasta (zadanie nie jest kluczowe do 
wykonania), w domyśle na nadzieję na wykonanie remontu chodniku w Blachowni za tę 
kwotę.  
Wniosek I ,,Skreśla się zadanie opisane jako "Wykonanie remontu budynku Urzędu Miasta 
przy ulicy Planetorza 2" na kwotę 155.000 zł”. 
 
Witold Rusak poinformował, że również zwrócił uwagę na ten zapis dotyczący przejęcia 
spadku, zapytał czy jest to cena lokalu czy kwota wierzytelności wierzyciela, czy lokal będzie 
miasta oraz czy kolejno miasto może sprzedać ten lokal.  
 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że Wydział Finansowy dokonał posumowania 
należności Gminy, z tytułu postanowienia nabycia spadku, wskutek pisma które sporządziło 
Biura Prawnego na tę kwotę. Wysokość zobowiązań Gminy sporządzono w dwóch spisach 
inwentarza, sporządzono również obciążenia związane z tym lokalem, do którego Gminie 
przysługuje własnościowe prawo spółdzielcze, więc to nie jest wartość prawa lecz kwoty 
które gmina musi płacić. Prawo dziedziczenia nabywa się w chwili otwarcia spadku.  
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W kwocie 187 000,00 zwarte są również inne wierzytelności które Gmina będzie musiała 
zapłacić wierzycielom spadkowym.  
 
Radny Andrzej Kopacki poinformował, że wnioskuje o wyremontowanie budynku Urzędu 
Miasta przy ul. Planetorza, za kwotę 155 000,00zł, z uwagi, że jest to obiekt zabytkowy, tam 
mieszczą się wydziały które służą mieszkańcom a nie urzędnikom, jak twierdzi radny Ryszard 
Masalski. Jest okazja, aby przy okazji remontu budynku użyteczności publicznej, zadbać o 
zabytek. Dodał, że obiekty zabytkowe Kędzierzyna-Koźla należy koniecznie ratować.   
 
Radna Ewa Czubek poinformowała, że dziedziczenie spadku przez Gminy, jest zjawiskiem 
powszechnym, w poprzednich latach planowano odciążyć Gminy, lecz wtedy spadek 
dziedziczyłby Skarb Państwa. Uważa, że nie będzie takiej sytuacji, że Skarb Państwa będzie 
chciał dziedziczyć spadki. Nic nie można w tym zakresie zrobić, bo takie są przepisy prawa, 
które Gminy muszą realizować.  
 
Radna Ewa Czubek zapytała uczestniczącego w posiedzeniu komisji Wiceprezydenta Artura 
Maruszczaka, czy istnieje możliwość, aby wyremontować chodnik w Blachowni o który 
wnioskuje radny Ryszard Masalski. Na spotkaniu  Prezydent Miasta z mieszkańcami, 
mieszkańcy również wnioskowali o remont tego chodnika.  
 
Artur Maruszczak, Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyna-Koźla ds. gospodarki 
przestrzennej i inwestycyjno-remontowej wyjaśnił, że gmina opracowuje roczny plan 
remontów chodników, dodał, że każdą propozycję będą brali pod uwagę i rozważą remont 
chodnika w Blachowni. Uważa, że i tak kiedyś zostanie wykonalny remont tego chodnika, 
obecnie realizują zadania zaplanowane.  
 
Radny Ryszard Masalski podziękował radnej Ewie Czubek za wsparcie realizacji remontu 
tego chodnika. Poinformował, że wycofuje wniosek dot. remontu budynku przy ul. 
Planetorza. Kolejno odczytał drugi wniosek II w sprawie: 
,,Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle wnosi o wystąpienie do Trybunału Konstytucyjnego z 
zbadanie zgodności zapisów ustawy Kodeksu Cywilnego (art. 935 i art. 1023) z Konstytucją 
Rzeczypospolitej Polski”. Szczegółowo uzasadnił wniosek.   
 
Mecenas Monika Orpel-Śmigielska ponownie wyjaśniła radnemu Ryszardowi Masalskiemu, 
że poddając wniosek nr II pod głosowanie komisji, uniemożliwia się Gminie realizowanie 
podstawowych działań wynikających z przepisów prawach. Gmina musi taki spadek przyjąć i 
dziedziczy z dobrodziejstwem inwentarza, Gmina nie zapłaci osobom trzecim nic więcej, niż 
wynosi wartość spadku. Istnieje ograniczenie czynności Gminy do stanu czynnego spadku.  
Wystąpienie ze skargą do Trybunału Konstytucyjnego, nie jest prostą sprawą.  
 
Radna Beata Łobodzińska zaproponowała radnemu Ryszardowi Masalskiemu, wycofanie 
tego wniosku. Z uwagi, że zapis nie jest zgodny z przepisami prawa. 
  
Radny Ryszard Masalski odpowiedział radnej, czy zapis jest zgodny czy nie proponuje, żeby 
rozstrzygną to sąd. Proponuje wystąpić z takim wnioskiem.  
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poddała pod głosowanie wniosek I. 
,,Skreśla się zadanie opisane jako "Zdjęcie kwoty 187 000,00zł z działu pozostałych 
działalności i nie zwiększanie przychodów oraz przeznaczenie tej kwoty na remont chodnika 
w Blachowni”.  
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 1 głos ,,za", 6 głosów ,,przeciw",  
4 głosy  ,,wstrzymujące się", nie udzieliła poparcia. 
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Wyniki imienne: 
ZA (1) 
Ryszard Masalski 
PRZECIW (6) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska, Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Dorota 
Zasłonka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Andrzej Kopacki, Hubert Majnusz, Dorota Mrówka, Witold Rusak 
NIEOBECNI (1) 
Grażyna Radka 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poddała pod głosowanie wniosek II.  
,,aby Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle wniosła o wystąpienie do Trybunału Konstytucyjnego  
z zbadanie zgodności zapisów ustawy Kodeksu Cywilnego (art. 935 i art. 1023) z Konstytucją 
Rzeczypospolitej Polski”.  
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: 4 głosy ,,za", 3 głosy ,,przeciw",  
4 głosy  ,,wstrzymujące się", przyjęła wniosek. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Ewa Czubek, Ryszard Masalski, Dorota Mrówka, Witold Rusak 
PRZECIW (3) 
Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska, Tomasz Scheller 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Andrzej Kopacki, Hubert Majnusz, Adam Oczoś, Dorota Zasłonka 
NIEOBECNI (1) 
Grażyna Radka 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka poddała pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 wraz z autopoprawką.  
 
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów:  
10 głosów ,,za" ,  
1 głos ,,wstrzymujący się" 
głosów ,,przeciw" nie było, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2018 
wraz z autopoprawką. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopacki, Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Dorota 
Mrówka, Adam Oczoś, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Ryszard Masalski 
NIEOBECNI (1) 
Grażyna Radka 
 
Ad 11. 
Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2018-2032 wraz z autopoprawką (projekt uchwały stanowi 
załącznik do nin. protokołu). 
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Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję  w sprawie.  
 
Radny Ryszard Masalski poinformował, że przygotował w formie tabeli kwotę pobranych 
kredytów od 2008 r. do 2017 r. oraz przedstawił uzasadnienie. 
 

Wieloletnia Prognoza Finansowa 
 

lata pobrany kredyt spłata raty 
kapitałowej 

odsetki kwota długu 

2008 10.360.000, 00 12.333.311, 92 900.000, 00 25.869.536, 50
2009 29.540.048, 13 8.368.326, 13 1.657.505, 34 47.027.758, 50
2010 40.270.000, 00 13.206.368, 50 2.228.288, 71 74.091.390, 00
2011 27.274.000, 00 19.562.339, 00 4.392.050, 87 81.803.051, 00
2012 18.000.000, 00 23.367.039, 00 4.895.859, 51 76.360.012, 00
2013 16.743.500, 00 22.027.400, 00 3.033.736, 56 71.076.112, 00
2014 23.142.329, 00 14.340.812, 00 2.811.110, 00 79.877.629, 00
2015 20.000.000, 00 12.277.400, 00 2.194.939, 83 87.600.229, 00
2016 0, 00 6.027.400, 00 2.282.014, 14 81.572.829, 00
2017 25.000.000, 00 6.447.900, 00 2.010.773, 82 100.124.929, 00

RAZEM 210.239.877, 13 
137.958.298, 55 24.406.278, 78 

162.364.577, 33 
 
Poinformował, że w ciągu 10 ostatnich lat gmina Kędzierzyn-Koźle pobrała kredyt w kwocie 
210 mln zł. Spłaciła raty kapitałowe wraz z odsetkami w kwocie  162 mln zł, czyli realnie 
uzyskała do wydania tylko 48 mln zł. Średnio rocznie wynosi to kwotę 4, 8 mln zł, a 
zadłużenie Gminy Kędzierzyn-Koźle wciąż rośnie, nie dostrzega, aby problemy gminne miały 
mniejszą skalę. A zatem zadłużanie się nic nie daje, nie ma wartości dodanej, to nie jest 
zwiększanie kapitału gminy. To jest jej dobijanie i zmniejszanie zdolności do rozwoju. Trwa 
zwijanie się miasta Kędzierzyn-Koźle. Biorąc pod uwagę okres trwającej kadencji, czyli lata 
2015, 2016 i 2017 Gmina Kędzierzyn-Koźle pobrała 45 mln zł kredytu, wydała na spłatę rat 
kapitałowych wraz z odsetkami 31, 4 mln zł, czyli realnie uzyskała do wydania tylko 13, 6 
mln zł, co daje średnio rocznie 4,5 mln zł. Porównując to do średniorocznej długookresowej 
widać wyraźnie pogorszenie się finansowych korzyści pobierania kredytów. Ale jest jeszcze 
gorzej, ponieważ, gdy prześledzi się zmiany w harmonogramie spłat rat kredytów do roku 
2026, to one w tej kadencji, zostały tak ułożone (zmienione), że w latach 2015-2018 raty 
kredytu spadły do poziomu 6 mln zł rocznie, ale za to po 2019 r. będą rosły ( raty będą 
rosnące) od 9 mln zł do 13 mln zł rocznie. Dodał, że jest przeciwny takiej polityce 
finansowej. Uważa, że konieczny jest program naprawczy dla miasta, a jego częścią 
oddłużenie gminy. W głosowaniu będzie przeciwny projektowi uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 wraz z 
autopoprawką.  
 
Wobec wyczerpania dyskusji Przewodnicząca Komisji Dorota Zasłonka poddała pod 
głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2018-2032 wraz z autopoprawką do załącznika nr 1.  
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów:  
10 głosów ,,za" ,  
1 głos ,,przeciw", 
głosów ,,wstrzymujący się" nie było, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2032 wraz z autopoprawką. 
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Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Ewa Czubek, Andrzej Kopeć, Beata Łobodzińska, Hubert Majnusz, Dorota Mrówka, Adam 
Oczoś, Witold Rusak, Tomasz Scheller, Dorota Zasłonka 
PRZECIW (1) 
Ryszard Masalski 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Kopacki 
NIEOBECNI (1) 
Grażyna Radka 
 
Ad 12. 
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Ewa Czubek zgłosiła wniosek w sprawie zmian w budżecie miasta na 2018 rok dot. 
wprowadzenia zadań inwestycyjno-remontowych dla osiedla Śródmieście: 
,,W związku z deklaracjami złożonymi przez prezydent miasta Sabinę Nowosielską podczas 
spotkania z mieszkańcami osiedla Śródmieście w dniu 20.03.2018 r., wnoszę o zmiany w 
budżecie miasta na rok 2018 polegający na wprowadzeniu następujących zadań inwestycyjno-
remontowych dla osiedla Śródmieście: 
 1) PT przebudowy ul. Dworcowej, 
  2) PT przebudowa ul. Kościelnej i ul. Zaścianek. 
Zły stan techniczny nawierzchni i chodników wzdłuż ul. Dworcowej i ul. Kościelnej oraz 
brak utwardzenia ul. Zaścianek uzasadniają przebudowę wyżej wymienionych ulic 
gminnych”. 
 
Kolejny termin komisji został ustalony na 23 kwietnia 2018 r. o godz. 16.00 
 
Ad 13. 
Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca komisji Dorota Zasłonka, podziękowała za aktywne uczestnictwo  
w posiedzeniu komisji, po czym zakończyła obrady o godz. 17.15. 
 
 
Protokołowała  
 
Anna Dworaczek 
            Przewodnicząca komisji  
         
        Dorota Zasłonka 
 
 
 


